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BRUCOŠIJADA

Nikolina VERBIČ,
IV. god. RPK, tajnica Studentskoga zbora

Brucošijada Katoličkog bogoslovnog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu održana 
je 16. studenog 2016. g. u prostoru kluba „Ritam Grada“, a studentima je svi-
rao Tamburaški sastav „Zlatni zvuci“. Brucošijada u organizaciji Studentskog 
zbora KBF-a bila je humanitarnog karaktera kao i svake godine, a ove je godi-
ne bila najuspješnija, te je skupljeno najviše sredstava. Karte za brucošijadu 
prodavale su se po cijeni od 25 kn, a studenti su se, kao i profesori , odazvali u 
velikom broju. Sredstva prikupljena od brucošijade, uz sredstva od prodanih 
tombola za „Adventski vijenac“, podijelit će se studentima slabijeg imovin-
skog stanja našeg fakulteta u obliku jednokratnih stipendija. 
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JEDNODNEVNI IZLET STUDENATA 
KATOLIČKOGA BOGOSLOVNOGA 

FAKULTETA U BUDIMPEŠTU

Lucija TRPUTEC,
IV. godina FTS-a

Dana 17. prosinca 2016. godine studenti Katoličkoga bogoslovnog fakulteta 
posjetili su Budimpeštu, glavni grad Mađarske. Ovaj jednodnevni izlet orga-
nizirao je Studentski zbor KBF-a Sveučilišta u Zagrebu, a najveća specifi čnost 
ovog izleta je ta što je ovo bio prvi izlet izvan granica Lijepe Naše.

Već u ranim jutarnjim satima zaputili smo se prema Budimpešti. Bilo nas je šez-
deset, od kojih su neki nastavili prerano prekinut san, a ostali su već od jutra bili 
uzbuđeni i raspjevani. Po dolasku u Budimpeštu najprije smo posjetili Citadelu, 
utvrdu iz 19. stoljeća smještenu na samom vrhu brda Gellért. Unatoč magli koja 
nas je dočekala, uspjeli smo uživati u predivnom vidokrugu. Ovdje se nalazi i 
kip posvećen oslobođenju u Drugom svjetskom ratu. Nakon pauze za slikanje 
nastavili smo vožnju autobusom do Trga heroja. Sam po sebi on je jedan od 
najimpresivnijih otvorenih prostora u Budimpešti na kojem se nalazi Milenijski 
spomenik, nacionalni spomenik s likom arkanđela Gabrijela i dvije kolonade, 
napravljen u čast poginulim borcima u ustanku u 20. stoljeću. Na samom trgu 
započinje ulaz u Gradski park s neobičnim dvorcem koji je sagrađen 1896. godi-
ne. Nakon posjeta Gradskom trgu nastavili smo vožnju Andrassyjevim buleva-
rom. On povezuje Elizabetin trg s Gradskim parkom, a ispunjen je veličanstve-
nim neorenesansnim vilama i kućama te monumentalnim trgovima i alejama. 
Zajedno sa spomenutim Gradskim parkom pripada UNESCO-voj svjetskoj ba-
štini u Budimpešti. Važno je, također, spomenuti i Budimski dvorac koji pripa-
da baštini UNECO-a. Naše slijedeće odredište bila je Ribarska utvrda i crkva 
Matije Korvina. Ribarska utvrda je mjesto s vjerojatno najljepšim pogledom na 
Budimpeštu. Sama građevina djeluje pomalo bajkovito, nestvarno, ali se odlič-
no uklapa u okolinu i čini skladnu cjelinu s crkvom Matije Korvina. Nakon ra-
zgledavanja Ribarske utvrde krenuli smo prema bazilici sv.  Stjepana koja je 
treća crkva po veličini u Europi. Potom smo se zaputili prema zgradi mađar-
skog parlamenta izgrađenoj u neogotičkom stilu. Pripada najpoznatijem turi-
stičkom, kulturnom i administrativnom simbolu Mađarske, a trenutno je i njezi-
na najveća zgrada. Vožnja privatnim brodom po Dunavu omogućila nam je 
vidjeti grad iz druge perspektive i predočiti položaj svih dotad razgledanih mje-
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Lucija TRPUTEC: Jednodnevni izlet studenata 
Katoličkoga bogoslovnoga fakulteta u Budimpeštu

sta. Nitko nije mogao sakriti oduševljenje zbog sjedećih mjesta i topline u brodu, 
nakon duge šetnje i hladnoće koja nas je pratila cijeli dan. Pogled iz broda na 
osvjetljeni grad i mostove posebno je ostao u pamćenju i srcima.  Na samome 
kraju bila je predviđena šetnja do Vorosmartyjevog trga i ulice Vaci koja je glav-
na ulica u Budimpešti. Tu smo imali slobodno vrijeme za posjet adventskom 
sajmu i raznim drugim atrakcijama ovoga grada. Svatko od nas je ovo kraće 
vrijeme prije polaska iskoristio posjetom i razgledavanjem onoga što je posebno 
želio, fotografi ranjem različitih trenutaka i doživljaja koje je proživio.

Povratak je bio u kasnim noćnim satima, prepun doživljaja i izmjene iskusta-
va studenata. Umor i hladnoća nisu nas spriječili da uživamo u obilaženju, 
fotografi ranju, smijehu i razgovoru. Sve to je potvrdilo neizostavno veselje i 
pjesma sve do Zagreba. Zahvaljujem se u ime svih studenata Studentskom 
zboru na cjelokupnoj organizaciji, posebno predsjedniku Dariu Micanu koji je 
u svakom trenutku bio na raspolaganju i koji je posebno brinuo o pojedinosti-
ma tijekom cijeloga dana.  
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„ADVENTSKI VIJENAC“

Ivona LETICA,
V. god. RPK-a

Kulturno-umjetnički program studenata Katoličkog bogoslovnog fakulteta 
Sveučilišta u Zagrebu, pod nazivom „Adventski vijenac“, održao se 19. pro-
sinca 2016. godine u dvorani „Vijenac“ Nadbiskupijskog pastoralnog institu-
ta. Kroz sam program vodio nas je Ante Mateša, student II. godine Filozofsko-
teološkog studija i Ivona Letica, studentica V. godine Religiozne pedagogije i 
katehetike. Na samom početku, u ime vršitelja dužnosti dekana prof. dr. sc. 
Tončija Matulića, svim uzvanicima obratio se prof. dr. sc. Mario Cifrak, vrši-
telj dužnosti prodekana Katoličkog bogoslovnog fakulteta Sveučilišta u Za-
grebu. Nakon govora vršitelja dužnosti prodekana, svim uzvanicima obratio 
se i predsjednik Studentskog zbora Sveučilišta u Zagrebu Sandro Gašpar koji 
je, uz pratnju užeg vodstva, prisustvovao kulturno-umjetničkom programu 
studenata Katoličkoga bogoslovnog fakulteta. S nekoliko riječi obratio se ta-
kođer i predsjednik Studentskog zbora KBF-a Dario Mican, koji je uputio po-
zdrave svima i zahvalio se na dolasku, a napose je uputio zahvalu donatorima 
koji su donirali knjige za humanitarnu tombolu. 

Bogoslovski oktet Nadbiskupskog bogoslovnog sjemeništa u Zagrebu počastio 
je publiku s  dvije izvedbe. Obje izvedbe obradio je student IV. godine FTS-a 
Ivon Fabijanec. Prva izvedba sastoji se od dvije pjesme: Profete su prorokuvali, 
koja se nalazi u pavlinskom zborniku iz 1644. g. i  Doletel je z neba Posel, pučki 
napjev iz Selinice. Druga izvedba bila je pod nazivom Dođite sad mladenci.

Kako i priliči, nakon pjesme uslijedilo je malo smijeha i pouke, za koji se po-
brinula Kazališna skupina Studentskog zbora KBF-a „Prosopon“. Kratka 
predstava pod nazivom Dođi sebi imala je namjeru potaknuti buđenje osjećaja 
za vlastite potrebe u odnosu na zajedništvo i radost u iščekivanju Božića, koja 
ponovno okuplja sve članove obitelji i naglašava samu potrebu uzajamnog 
odnosa – ljubiti i biti ljubljen.

Institut crkvene glazbe „Albe Vidaković“ izveo je dvije tradicionalne advent-
ske pjesme pjesme: Padaj s neba i Zlatnih krila. 

Na samom kraju „Adventskog vijenca“ uslijedila je humanitarna tombola u 
kojoj su se dijelile knjige vjernih donatora. Za ovu priliku svoja su izdanja 
donirale izdavačke kuće Glasa Koncila i Kršćanske sadašnjosti, kao i naši pro-
fesori: Ivan Bodrožić, Božo Lujić, Josip Baloban, Tonči Matulić, te gospođa 
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Leonida Dežmić. Kupnjom humanitarne tombole ostvarilo se prikupljanje 
prihoda koji su se pribrojili  prihodima od brucošijade te će biti podijeljeni 
studentima KBF-a u obliku jednokratnih stipendija.

Nakon završetka službenoga dijela kulturno-umjetničkog programa „Ad-
ventski vijenac“ druženje se nastavilo uz domjenak i pjesmu u auli i prizemlju 
Nadbiskupijskoga pastoralnoga instituta. Vjerujem da je na ovom programu 
bilo za svakoga ponešto, a ujedno se nadam još većoj podršci i odazivu, kako 
profesora, tako i  kolega studenata.
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OSVRT NA PRVO ZASJEDANJE DRUGE 
SINODE ZAGREBAČKE NADBISKUPIJE*1

Lovro MIHELIĆ,
IV. god. FTS-a

Zasjedanje Druge sinode Zagrebačke nadbiskupije otvoreno je euharistijskim 
slavljem u zagrebačkoj katedrali 8. prosinca 2016. godine. Zagrebački nadbi-
skup Josip Bozanić napomenuo je da je Sinoda dar Crkvi i slavlje Crkve koja 
osluškuje Božju riječ i nadahnuća, zahvaljuje i moli, pokreće se u ljubavi i čini 
dobro, s posebnom brigom za najpotrebnije.

Prva sinoda Zagrebačke nadbiskupije održana je 1925. g. u vrijeme kada je 
Nadbiskupijom upravljao mons. Antun Bauer. Kardinal Josip Bozanić najavio 
je Drugu sinodu Zagrebačke nadbiskupije na Stepinčevo 10. veljače 2002. g., a 
pripremno razdoblje je započelo u jesen 2002. g. Predsinodske rasprave u žu-
pama, dekanatima i drugim zajednicama vjernika trajale su do sredine 2007. 
g. Iz tih su rasprava proizašli mnogi prijedlozi. 

Nadbiskup je imenovao 175 članova Druge sinode Zagrebačke nadbiskupije i 
svakome od njih uputio dekret o imenovanju. Za člana Sinode izabran sam 
kao predstavnik mladih Turopoljskog arhiđakonata. Biti član Sinode je velika 
čast, ali i odgovornost. Svaki član Sinode je dužan sudjelovati na svim sino-
dalnim zasjedanjima, sudjelovati u raspravama te voditi računa o pravima 
drugih i o svojim dužnostima na Sinodi. Važno je istaknuti da je jedini zako-
nodavac na Sinodi dijecezanski biskup, a članovi Sinode imaju samo savjeto-
davni glas.

Nakon što je 8. prosinca 2016. g. otvorena Druga sinoda Zagrebačke nadbi-
skupije, u petak 9. prosinca započelo je prvo zasjedanje Sinode. Tema prvoga 
zasjedanja bila je: Crkva zagrebačka u djelu evangelizacije. Tematske jedinice o 
kojima se raspravljalo bile su: nova evangelizacija, župna kateheza i vjerona-
uk u školi. Svaki član Sinode ima pravo napisati intervent na bilo koju od je-
dinica te, ukoliko želi, izložiti svoj intervent na samom zasjedanju. Za izlaga-
nje interventa član Sinode ima ukupno tri minute vremena. Povjerenstvo za 
prvo tematsko područje, tj. Crkva zagrebačka u djelu evangelizacije, na temelju 
intervenata koje su napisali članovi Sinode, pripremilo je prijedloge koje je 

* Autor ovoga izvješća sudionik je Druge sinode Zagrebačke nadbiskupije kao predstavnik mladih 
Turopoljskoga arhiđakonata.
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Zagrebačke nadbiskupije

pregledalo Predsjedništvo Sinode. Nakon objekcija i smjernica Predsjedniš-
tva, Povjerenstvo priprema konačni tekst prijedloga koji će biti upućen sino-
dalnoj skupštini na glasovanje.

Prvo zasjedanje Sinode je obilježeno bogatim angažmanom članova Sinode. 
Kroz intervente članova vidljivo je da u Zagrebačkoj nadbiskupiji postoje 
mnogi izazovi, ali i prilike za rast i poboljšanje na području nove evangeliza-
cije, župne kateheze i školskog vjeronauka. Neki problemi su spomenuti više 
puta, ali to je samo pokazatelj da problemi doista postoje. Najviše je interve-
nata bilo vezano uz župnu katehezu i školski vjeronauk.  Više puta je istaknut 
problem neuniformiranosti kateheze i kriterija za primanje sakramenata kr-
šćanske inicijacije. Primjerice: kako je moguće da u jednoj župi kandidati za 
krizmu ili pričest nisu obvezni dolaziti na nedjeljno euharistijsko slavlje, a u 
drugim župama jesu; ili: kako je moguće da sve župe ne prate isti program 
župne kateheze. Članovi su se dotaknuli i poteškoće evangelizacije u ovome 
vremenu, ali i naglasili kako ne možemo tražiti isprike i čekati dok „ne dođu 
bolja vremena“. Na kraju prvog zasjedanja zagrebački nadbiskup kardinal 
Josip Bozanić zahvalio je članovima Sinode na njihovoj aktivnosti i predlože-
nim idejama. 

U ovoj završnoj misli želim se osvrnuti na riječi prof. dr. sc. Ante Crnčevića 
koji je u svom izlaganju napomenuo da dopustimo sporost Sinode. Ne smije-
mo upasti u zamku i očekivati da će dan nakon svečanog završetka Sinode 
situacija biti bolja. Dajmo vremena da plodovi ove Sinode sazriju. I na kraju, 
želim potaknuti sve vas koji ćete ovo čitati na molitvu za članove Sinode kako 
bi svojim srcem i razumom svoju savjetodavnu dužnost izvršavali neumorlji-
vom predanošću jer ova sinoda nije samo zasjedanje članova, već se ona odno-
si na svakog vjernika. Izuzetno je važno da smo povezani u molitvi jer samo 
tako može zaživjeti u Nadbiskupiji geslo Druge sinode: „Hodimo u novosti 
života!“
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IN MEMORIAM

U noći 24./25. siječnja 2017. godine, u 
26. godini života, preminula je stu-
dentica Licencijatskoga i doktorskog 
studija teologije Katoličkog bogo-
slovnog fakulteta Sveučilišta u Za-
grebu Martina Piškorić. Martina je 
bila profesorica u Srednjoj školi „Iva-
na Seljanec“ u Križevcima. Sprovod-
ni obredi održani su u četvrtak 26. 
siječnja 2017. g. u 14 sati na Grad-
skom groblju u Križevcima.

Ovozemaljski put u akademskoj go-
dini 2016./2017. završio je student 
Jurica Antolić. Student Filozofsko-
teološkog studija rođen je 16. lipnja 
1987., a preminuo je 9. veljače 2017. 
g. Jurica je bolovao od leukemije. Go-
dine 2013. bio je pobijedio bolest, ali, 
nažalost, 2015. g. ponovno se vratila. 
Sprovodni obredi održani su u uto-
rak 14. veljače 2017. g. u 15 sati na 
groblju Mirogoj.

Pokoj vječni daruj im, Gospodine, 
i svjetlost vječna svjetlila im!


